



Informationen zur Bewerbung MSc Geowissenschaften

Bewerbungsfristen sind:

- für das Sommersemester: 15. Januar für internationale Bewerber (Nicht-EU Bürger) / 15. März für deutsche und EU Bürger
- für das Wintersemester: 15. Juli für internationale Bewerber (Nicht-EU Bürger) / 15. September für deutsche und EU Bürger

Generelle Zugangsvoraussetzungen

- ein geowissenschaftlicher oder fachverwandter grundständiger Hochschulstudiengang mit einer Gesamtnote besser als 3,0

Wichtige fachliche Voraussetzungen für den Masterstudiengang

- fundierte naturwissenschaftliche Grundlagen aus dem vorangegangenen Bachelorstudiengang in den Bereichen Mathematik, Physik und Chemie
- grundlegende geowissenschaftliche Kenntnisse aus den Bereichen Allgemeine Geologie, Mineralogie, Paläontologie und Sedimentologie

Bewerbung zum Masterstudiengang Geowissenschaften

Die Bewerbung erfolgt über das Online-Bewerbungsportal der Universität Tübingen:

<https://alma.uni-tuebingen.de/alma/>

Bei der Bewerbung müssen folgende Unterlagen als pdf-Dateien hochgeladen werden:

- Hochschulzugangsberechtigung/Abizeugnis
- Bachelorzeugnis bzw. Transcript of Records (mit Durchschnittnote)
- Motivationsschreiben
- Lebenslauf
- Nachweis ausreichender Deutschkenntnisse (für nicht Muttersprachler)
- Optionales (z.B. Berufsqualifikationen, Praktika etc.)

Nach Eingang der Bewerbung wird geprüft, ob die notwendigen Voraussetzungen für das Studium des MSc Geowissenschaften erfüllt sind. Der Prüfungsausschuss prüft:

- ob der erste Studienabschluss, falls dieser nicht eindeutig dem Fachgebiet Geowissenschaftenzuzuordnen ist, die Teilnahme am Masterstudiengang Geowissenschaften erlaubt und
- ob die Abschlussnote eine Zulassung erlaubt.

Sollte der vorgelegte Bachelorabschluss nicht die notwendigen Voraussetzungen für ein Masterstudium im Fach Geowissenschaften aufweisen, kann

- die Zulassung mit der Aufforderung verbunden werden, bestimmte Veranstaltungen aus dem Bachelorstudiengang Geowissenschaften innerhalb einer bestimmten Frist nachzuholen oder
- kann der Antrag auf Einschreibung abgelehnt werden.

Was ist zu tun, wenn der Bachelorabschluss bei Bewerbung noch nicht vorliegt?

Sollte das Abschlusszeugnis zum Zeitpunkt der Bewerbung noch nicht vorliegen, können Sie sich mit einem vorläufigen Transcript of Records bewerben. Die Zulassung erfolgt in diesem Fall unter Auflagen.

Application Information MSc Geosciences (International track)

Application deadlines are:

- for summer semester entries: January 15th for international applicants (non-EU citizens) / March 15th for German and EU citizens
- for winter semester entries: July 15th for international applicants (non-EU citizens) / September 15th for German and EU citizens

General Requirements

- an undergraduate Bachelor's degree (or equivalent) in Geosciences or a related field with an overall grade (CGPA) better than 3.0 in the German grading system
- unless you are a native English speaker you need a proof of English proficiency equivalent to level B2 of the Common European Framework CEFR (e.g. TOEFL iBT 79 points)

Important Academic Prerequisites for the MSc Geosciences

- a sound science background from the prior Bachelor program in mathematics, physics and chemistry. The degree must have included at least 18 ECTS credit points in mathematics, physics or chemistry, out of which at least six in mathematics.
- basic skills in General Geology, Mineralogy, Paleontology and Sedimentology

Application to the MSc Geosciences

To apply please follow the online application procedure on the University's website:
<https://alma.uni-tuebingen.de/alma/>

For the application the following documents have to be uploaded as pdf-files:

- School Leaving Certificate / High School Diploma
- Bachelor Certificate/Transcript of Records (including the final or preliminary CGPA)
- Letter of Motivation
- Curriculum vitae
- Proof of English Knowledge (for non-native speakers)
- Optional (e.g. professional qualifications, internships, etc.)

Once submitted, the university and the examination committee check whether all the necessary requirements for the MSc Geosciences are fulfilled, which include:

- whether the prior BSc degree, in case it is not explicitly in the field of geosciences, is considered adequate to enroll in the MSc Geosciences and
- whether the required minimum grade (CGPA) is met.

In case the provided BSc degree does not meet the necessary requirements,

- an admission can be made conditional on the candidate attending certain undergraduate lectures, in a set period of time, to make up for knowledge gaps, or
- the application can be turned down.

What if I have not yet finished my BSc Degree when applying?

In case you cannot provide the final Bachelor certificate you can apply with a provisional transcript of records. Admission in this case is provisional.